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J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. május 31. napján tartott 
képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme 
7370 Sásd, Dózsa Gy. u. 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Rabb Győzőné, Székely Szilárd, Takácsné Somogyvári Mária, 
Urvald Péter képviselők, Dr. Kajdon Béla jegyző, Koszorús Tímea 
aljegyző, jegyzőkönyvvezető.

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott 
vendégeket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 fővel van jelen, az ülés határozatképes, 
majd azt megnyitotta. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében 
a képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.
Javasolta, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokon kívül az alábbi napirendi pontot 
tárgyalják meg 7./ napirendi pontként:

-  Védőnői Szolgálatok kérelme.
Javasolta továbbá, hogy a meghívóban szereplő 2./ napirendi pontot 1./ napirendi pontként 
tárgyalják.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.
További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / A rendőrség közbiztonsági beszámolója Sásd Város 2022. évi helyzetéről
Előadó: Oletics Károly r. alezredes, rendőrségi főtanácsos, 

a Komlói Rendőrkapitányság vezetője 
Csirke Csaba r. alezredes, a Sásdi Rendőrőrs őrsparancsnoka

2. / Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

3. / Sásdi Városi Sportkör beszámolója
Előadó: Deák Attila egyesületi elnök

4. / Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. 2023. évi üzleti terve és 2022. évi
mérlegbeszámolój a 
Előadó: Merk Zsolt ügyvezető

5. / Az önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének felülvizsgálata
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

6. / Beszámoló az önkormányzat 2022. évi gyermekvédelmi tevékenységéről és a Sásdi
Család- és Gyermekjóléti Központ működéséről 
Előadó: Hajós Angéla intézményvezető 

Koszorús Tímea aljegyző
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7. / Védőnői Szolgálatok kérelme
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

8. / Önkormányzati bérlakásra beadott pályázat elbírálása
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

9. / Beszámoló a polgármester és a Népjóléti Bizottság átadott hatáskörében hozott
döntéseiről
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti bizottság elnöke

Dr. Jusztinuer János polgármester javasolta a testületnek, hogy zárt ülés keretében tárgyalja 
személyi ügyek okán a 8-9./ napirendi pontokat.

A Képviselő-testület a javaslatokkal egyhangúlag egyetértett.

N a p i r e n d  t á r g y a l á s a :

1./ A rendőrség közbiztonsági beszámolója Sásd Város 2022. évi helyzetéről 
Előadó: Oletics Károly r. alezredes, rendőrségi főtanácsos, 

a Komlói Rendőrkapitányság vezetője
Csirke Csaba r. alezredes, a Sásdi Rendőrőrs őrsparancsnoka

írásbeli előterjesztés -  Sásd város közbiztonságának 2022. évi helyzetéről szóló beszámoló 
-  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Oletics Károly r. alezredes, rendőrségi főtanácsos, a Komlói Rendőrkapitányság vezetője
köszöntötte a megjelenteket. Elmondta, hogy a háborús helyzet miatt olyan gazdasági 
problémákkal szembesült az ország, ami még nem volt. Megköszönte a polgármester úrnak és 
a képviselő-testületnek, hogy megoldást találtak a Sásdi Rendőrőrs működtetésére, fűtésére. 
Elmondta, hogy mindenki kézhez kapta az előterjesztést. Elmondta, hogy a 2022. évre 
vonatkozóan a bűncselekmények száma, a nyomozási- és felderítési eredményesség alakulása, 
az időszerűségi mutatók és egyéb tendenciák, elmozdulások, és azok okainak elemzése az 
Egységes Nyomozóhatósági és Ügyészségi Bűnügyi Statisztika alapján történt. A regisztrált 
bűncselekmények száma az előző évi adatokhoz mérten nem változott. A közterületen 
elkövetett bűncselekmények száma jelentősen nőtt. A testi sértések száma az előző évhez képest 
mérséklődött. A garázdaságok száma kis mértékben nőtt. A lopások száma az előző évhez 
képest nőtt. A rendőrkapitányság nyomozáseredményessége előző évekhez képest kis 
mértékben csökkent. 2022. évben a 148 tulajdon elleni szabálysértés elkövetése miatt járt el a 
hatóság. A felderítési eredményesség 73,97 % volt. A pandémia megváltoztatta az emberek 
vásárlási szokásait. Új bűncselekményként jelent meg az online csalás. Ennek száma sajnos 
megnövekedett. A közúti közlekedés biztonságának javítása érdekében tett intézkedések 
hatására az értékelt időszakban csökkent a személyi sérüléssel járó balesetek száma. Elmondta, 
hogy baleseti gócpont a rendőrkapitányság illetékességi területén nem alakult ki. 
Természetesen voltak és vannak olyan közlekedési utak, ahol a jelentősebb forgalom nagyobb 
baleseti lehetőséget produkált. A Sásdi Rendőrőrs illetékességi területére jelenleg egy fő körzeti 
megbízott jut. Az év folyamán a KMB állomány kiegyensúlyozott teljesítményt nyújtott. 
Munkájuk során folyamatosan láttak el szolgálatot a polgárőrségek tagjaival. A rendőrség 
munkájában a polgárőrök nagyon sokat segítenek. Összességében elmondta, hogy a Komlói 
Rendőrkapitányság sikeres évet zárt. Fontos feladatuk, hogy ne csak megtartsák az 
eredményeiket, hanem javítsák is.
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Kérte a testületet, hogy a beszámolót fogadják el.

Székelv Szilárd képviselő elmondta, örül annak, hogy a balesetek száma csökkent. Elmondta, 
hogy az utcájukban több alkalommal volt zajongás, a rendőrök intézkedtek is. A rendőrség 
álláspontja szerint ilyen ügyben az illetékes jegyző jár el. Ezután megkereste a jegyző urat. 
Jegyző úr elmondta, hogy ez a rendőrség hatáskörébe tartozik. Megkérdezte, ilyen esetben mi 
a teendő, kinek van joga intézkedni, mi a rendőrség hatásköre? Elmondta, hogy a szomszédokat 
zavarta a zajongás, kérték őt, hogy tegyen valamit. Úgy érzi, ha együttműködnének, akkor 
kulturáltan megoldható lehet a probléma.

Csirke Csaba r. alezredes, a Sásdi Rendőrőrs őrsparancsnoka elmondta, hogy ilyen 
esetekben a kollégák felszólítják a hangoskodókat. Addig kell telefonálni a rendőrségre, amíg 
újra kimennek és rendet tesznek. A hangoskodót újra figyelmeztetik, ha nem tesz eleget a 
kérésnek, akkor feljelentik.

Oletics Károly r. alezredes, rendőrségi főtanácsos, a Komlói Rendőrkapitányság vezetője
elmondta, hogy a csendháborítás szabálya szerint az esetet szankcionálni kell. A legenyhébb 
szankció a figyelmeztetés. A következő szankció a feljelentés, viszont ez magas bírsággal jár.

Pintér Gábor alpolgármester megköszönte a Sásdi Rendőrőrs dolgozóinak munkáját.

Takácsné Somogy vári Mária képviselő köszönetét fejezte ki a sásdi rendőröknek. Amikor 
hívta őket például a Szoborkerthez, rövid időn belül megérkeztek.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte Oletics Károlcs r. alezredesnek és Csirke 
Csaba r. alezredesnek a beszámolót és az állomány minden tagjának a munkáját. Nagy szükség 
lenne egy jól működő polgárőrségre. Az önkormányzat lehetőségeihez mérten támogatja a 
Sásdi Polgárőr Egyesületet. Sikeresen pályáztak részükre gépjárműbeszerzésre. Javasolta a 
testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

69/2023. ÍV.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásd város 2022. évi 
közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság érdekében tett 
intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról szóló beszámolót 
elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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Oletics Károly r. alezredes, rendőrségi főtanácsos, a Komlói Rendőrkapitányság vezetője 
és Csirke Csaba r. alezredes, a Sásdi Rendőrőrs őrsparancsnoka távoztak a testületi 
ülésről.

2./ Beszámoló a leiárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés 
között átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb 
eseményekről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az utolsó testületi ülésük április 27-én 
volt. Április 30. napján kihelyezték a harmadik napelemes lámpát a Deák téri játszótérre. Május 
1-én zenés autós felvonulást tartottak. Úgy gondolja, hogy minden eddiginél többen voltak az 
idei évben. Megköszönte a részvételét minden autósnak, a kreatív díszítéseket, a jó hangulatot. 
Május 2-án Sásd szépkorú polgárát, Szász Györgynét köszöntötték a 90. születésnapja 
alkalmából Rabb Győzőné képviselővel és Koszorús Tímea aljegyzővel. Önkormányzatuk 
gratulációja mellett Magyarország miniszterelnökének jókívánságait is átadta az ünnepeknek. 
Szász Györgynének további jó egészséget és boldog éveket kívánt. Május 3-án elkezdődött a 
hömyéki újtemető parkolójának kövezése. Eddig 5 kocsi kőre volt szükség, ennek költsége kb. 
1 mFt. Elkezdődött az új városközpontot és Deák teret összekötő járda építése, ami önerőből 
készül. Elmondta, hogy az újtelepi sportpályán új kerítés épült az Arany János utca felől. 
Folyamatosan épül a Hősök terén a fedett piac és alakul a tér arculata is. Az eredeti teljesítési 
határidő március 11. Jelenleg folyamatban van a hiánypótlási felhívás megválaszolása, a 
határidőhosszabbítás indoklása. Május 4-én Pintér Gábor alpolgármester és Koszorús Tímea 
aljegyző családja körében köszöntötte 90. születésnapján Péter Ferencet, Sásd szépkorú 
polgárát. Alpolgármester úr önkormányzatuk mellett Magyarország miniszterelnökének 
jókívánságait is átadta az ünnepeknek. Péter Ferencnek további jó egészséget és boldog éveket 
kívánt. Május 5-én tartották a ballagást a Sásdi Vendéglátóipari Szakképző Iskolában, ahol Pál 
Csaba képviselő képviselte az önkormányzatot. Ezen a napon került sor 50 db „Nemluxustáska” 
csomag kiosztására a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ és a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat együttműködésében. Az országos adománygyűjtés lényege, hogy a segíteni 
vágyók feleslegessé vált, de jó állapotú női táskájukat töltsék meg a rászoruló nagylányok, 
hölgyek által nélkülözött higiéniás termékekkel. A táskák nehéz körülmények között élő 
nőkhöz jutnak el. Megköszönte Hajós Angéla intézményvezetőnek és munkatársainak a 
programban való közreműködését. Ezen a napon a Sásdi Borversenyről készült a Sásd TV első 
híradása. Az önkormányzatnak nulla forintjába került ennek létrehozása. A youtube csatornára 
feltöltötték a videókat. Megköszönte a Közösségi Ház munkatársainak, kiemelten Gyenes- 
Jónás Leventének a munkáját. Május 6-án a Közösségi Házban részt vett az Anonim 
Alkoholisták sásdi találkozóján. Nagyon fontos tevékenységet végeznek, többszáz embernek 
ad erőt ez a közösség, hogy alkohol nélkül élje tovább az életét. Nagyon sok élettörténetet 
hallott, ami megrendítő volt. Örömmel hallotta, hogy a közösségnek köszönhetően sokaknak 
sikerül az életüket helyes irányba terelni. Május 11-én Nagy Csaba országgyűlési képviselő 
úrral és Junácski András Baranya Vármegyei Önkormányzat alelnök úrral körbejárták Sásdot. 
Megtekintették a folyamatban lévő beruházásokat. Elsősorban a városközponti beruházásnál 
jártak. Ellátogattak a Sásdi Tanuszodába is. Az uszodában a kismedencével volt probléma, 
elengedett a víz. Nyomáspróbát végeztek május 26-án. Bízik abban, hogy nyáron már működni 
fog az uszoda. Elmondta, hogy levelet fog írni a Nemzeti Sport Ügynökségnek. Kérni fogja, 
hogy figyelemmel a hosszas várakozásra, a Sásdiak türelméért cserébe biztosítson minden sásdi 
igénylőnek 1-2 db szabadjegyet a tanuszodába. Szeretné, ha méltó módon, rendezvény 
keretében nyitnák meg az uszodát. Ugyanezen a napon forgatott Sásdon az Ml Magyarország 
stábja.
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Nyilatkozatában köszönetét mondott a támogatásért, mind a Sásdiak, mind a kormányzat 
részéről. Sok-sok „láthatatlan” hátérmunka, egyeztetés, tárgyalás van a másfél milliárd forintot 
meghaladó aktuális pályázati sikereik mögött. Nagyon fegyelmezetten gazdálkodtak, a helyi 
bevételeket Sásdra költötték. Önerőből járdákat, utakat, játszótereket építettek. Megvalósitották 
azt is, amire a pályázatból nem jutott. Mindezeket a soha korábban nem tapasztalt nehézségek 
között, a világjárvány, majd az önkormányzatokat is keményen sújtó gazdasági válság kellős 
közepén. Köszönetét mondott Nagy Csaba országgyűlési képviselőnek, hogy mindig 
számíthatott támogató közbenjárására. Mindig volt fogadókészség a fejlesztési törekvéseik 
meghallgatására, érdemi egyeztetésekre. Mindig volt őszinte és értelmes, előremutató 
párbeszéd. Május 12-én áthaladt Sásdon a Tour de Hongrie nemzetközi kerékpáros verseny. 
Úgy tapasztalta, hogy Sásd kitett magáért. Rengeteg érdeklődő volt, még a TV közvetítésben is 
kiemelték. Nagyon ötletes díszítések voltak a civilek részéről. A lakosság, a bölcsisek, az 
ovisok és az iskolások lelkesen szurkoltak. A feltett videónak 12-13 ezres megtekintése volt. 
Május 13-án Retro disco volt a Közösségi Házban. Megköszönte Végh Zoltánnak a 
közreműködését. A 300 eFt-os bevételt a sásdi óvoda részére felajánlotta légtisztító 
berendezések beszerzésére. Május 14-én a nagy esőzések miatt homokzsákokra volt szükség az 
Akácfa utcában és Hömyéken. Megköszönte a Sásd Városgazdálkodási Nonprofít Kft. és a 
Katasztrófavédelem segítségét. Ebben a ciklusban sikerült elnyerni 350 mFt-ot csapadékvíz 
elvezető projektekre. A hatalmas eső ellenére a temetőnél lekövezett parkolónál nem volt sár. 
Itt évtizedekig hatalmas sártenger volt egy-egy esősebb nap után. Május 17-én aláírásra került 
a kivitelező vállalkozóval a hömyéki csapadékvíz-elvezető 50 mFt-os projekt kivitelezési 
szerződése. A holnapi napon kerül sor a munkaterület átadására és kezdetét veszi a régóta várt 
beruházás. A csapadékos időjárás igazolja, hogy az egyik legfontosabb feladatuk a hirtelen 
lezúduló, vagy nagy mennyiségű esővíz megfelelő elvezetése. Problémát okozott a földekről 
lezúduló csapadékvíz az Akácfa utcában. Ebben az utcában homokzsákokra is szükség volt. 
Folyamatban van további, már elnyert 3x100 mFt-nyi csapadékvíz-elvezetési projekt 
megvalósítása. Az önkormányzat, ahol tud segít. Árkolások történtek Hömyéken, a Rózsa 
utcában, a Móricz Zs. utcában. Kitisztították az átereszeket. Május 18-án megkezdődött a 
Nemzetiségek és Civil Közösségek Háza udvarának a felújítása. A tavalyi évben térköveztek, 
a garázsokból kialakították a Deutsch Klub nyári rezidenciáját. Most javították a főépület 
felázott lábazatát, falait, a lyukas ereszcsatornáját, lefestették a korlátot. Szeretnék az épület 
Dózsa Gy. utca felöli homlokzatát is lefesteni. A Civil alapból támogatták az épületen belüli 
virágosítást. Megköszönte Hermann Istvánnénak és a tagságnak, hogy gondozzák, 
odafigyelnek a kialakított közösségi térre. Tájékoztatta a megjelenteket, hogy 1,1 mFt-ot nyert 
a Német Nemzetiségi Önkormányzatuk klímatelepítésre a Deutsch Klub nyári rezidenciájára.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy 3 db készülékre kaptak árajánlatot. A Sásdi 
Deutsch Klub és a Német Nemzetiségi Önkormányzat köszönetét tolmácsolva megköszönte a 
testületnek a jó együttműködést és segítségét.

Dr. Jusztinaer János polgármester elmondta, hogy május 23-án a fonyódligeti táborba utazott 
a Kft. dolgozóival. A dolgozók javítási munkákat végeznek. Festették a korlátot, székeket, 
kerítést, kaput és a teázásokat kijavították. Az üdülőbe új párnákat és ágyneműket vásároltak 
167.500,-Ft értékben. Az Őszidő Klub tagjainak június 9-11. napjáig ingyen biztosította a 
fonyódligeti üdülőt. A Levendula Klubnak is biztosítani fogja ezt a lehetőséget. Ugyanezen a 
napon megtörtént a Rózsa utcai csapadékvíz-elvezető árok tisztítása, továbbá a Móricz Zs. 
utcában is. Jegyzői tájékoztatót küldtek a sásdi lakosoknak a kóbor ebekkel kapcsolatban. 
Lefestették a kertmozi falát, készülnek az első gyermeknapi vetítésre, ami vasárnap lesz. A 
városban szinte hetente nyírják a füvet a sok eső miatt. Elmondta, hogy hamarosan 
megkezdődnek a kátyúzási munkák a város összes utcáját érintően 5 mFt-os nagyságrendben.
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Május 26-án a sásdi 5. osztályos általános iskolások a Mecsextrém Parkba kirándultak. Az 
Általános Iskola kérte az önkormányzat segítségét abban, hogy a kiránduláshoz biztosítson 
kisbuszokat. Megköszönte Orsós Józsefinek, a Sásdi Romákért Egyesület elnökének, hogy az 
egyesület kisbuszával segített az önkonnányzatnak. Továbbá megköszönte Keserű Józsefiiek, 
hogy egyéb feladatai mellett vállalta a fuvart a másik kisbusszal. Május 27-én, szombaton 
Felsőegerszegre kapott meghívást a polgármester úrtól Bocz Gyula szobrászról készült könyv 
bemutatójára. Ugyanezen a napon zajlott a Közösségi Házban Nagy Lajos Asztalitenisz 
Emlékverseny. A verseny végén átadta a díjakat. Köszönetét mondott a szervezőknek, a Sásd 
Városi Sportkör asztalitenisz szakosztálynak. Ugyanezen a napon délután tartották a Közösségi 
Házban az I. Civil Napot. Megköszönte azon képviselők részvételét, akik elfogadták a 
meghívást. Köszönetét mondott az elmúlt évek önkéntes segítőinek. A rendezvényen 
Polgármesteri Elismerő Oklevelet vett át Sásd városért végzett önzetlen tevékenységéért a 
Belvárosi Csoport, a Hömyéki Csoport, a Kossuth L. utcai Csoport és az Újtelepi Csoport. 
Hálás azért, hogy sokan elfogadták a meghívását, és azért is, hogy egyre többen ismerik fel a 
civil erő jelentőségét. Mindaz, amit a közösségért tesznek, a jövő záloga. Ha számíthatnak a 
másikra, mindig lesz segítségük. Elmondta, hogy egy sikeres önkormányzati ciklushoz egyebek 
mellett jó adag szerencse is kell. Az elmúlt évek a külső, gazdasági körülményeket illetően nem 
sok jót tartogattak, átszenvedtek egy világjárványt is. Az elmúlt időben mindig akadt egy segítő 
kéz, egy jó ötlet, egy szép köztéri dekoráció, sikeres rendezvény, amit önkéntesen, önzetlenül 
civilek szerveztek meg Sásdon. Ez a bizonyos szerencse nem más, mint ennek a sok-sok 
embernek az önzetlen munkája, összefogása, igazi közösséggé kovácsolódása. Nem mindig és 
mindenben egyetértve, de egymást segítve, támogatva, mindig egy apró csodával előbbre lépve. 
2021. évben a költségvetés tervezésekor létrehozták a 1,5 mFt-os Civil alapot. A rendezvényen 
megköszönte mindenkinek a bizalmat, a segítséget és jobbító szándékú kritikus észrevételeket 
egyaránt. Bízik abban, hogy hagyományt teremtettek és jövőre folytatják. Május 28-án elindult 
a kertmozi szezon a gyereknapi vetítéssel. A vetítés után sajnos többen otthagyták a szemetet. 
Több szemétgyűjtőt is kihelyeztek. Megköszönte mindenki segítségét.

Urvald Péter képviselő véleménye szerint a vetítés után hívják fel a figyelmet a szemét 
összeszedésére, a szemétgyűjtők használatára.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság tagjai kint jártak a 
palái szőlőhegyben. Több probléma mellett a hulladékkezeléssel vannak megoldandó 
feladataik. Megrendelték a hulladékgyűjtő sziget kialakításához szükséges 1100 literes 
konténert. Ennek költsége 101.600,-Ft. Továbbá a kamera telepítését, ami 312 eFt-ba került. 
Az üzemeltetéssel járó havi költségek, intemetelőfizetés 9.860,-Ft. A tárolóedény ürítési díja 
7.500,-Ft. Évekkel korábban nyert pályázati források felhasználásának elhúzódása az új 
villamoshálózat kiépítésére vonatkozik. Az E.On-nak 2024-ig van határideje ennek kiépítésére, 
ígéretük szerint 2024 februárra kiépül az új hálózat, ami megoldja azt a problémát, hogy 
jelenleg egy főmérőórával almérők nélkül egy magántulajdonos nevén lévő árammérőn 
keresztül látják el az egész hegyet. Mindenki, aki annak idején jelentkezett a programba, 
biztosítani fogják az almérőket.
A tegnapi viharral kapcsolatban elmondta, hogy újra előjöttek azok a problémák, amelyek 
régóta megvannak két önkormányzati épület kapcsán. Az egyik az óvoda teteje, a másik pedig 
a Sásd, Szent I. u. 14. szám alatti orvosi rendelőnek a lapos teteje. Az óvoda néhány évvel 
ezelőtt felújításra került. Sajnos folyamatosak a leázások. Ennek egy részét sikerült 
megjavítania a MIND-ÉP Kft-nek. De a Süni csoport feletti lapostetős rész továbbra is ázik, 
ennek a felmérése most van folyamatban. Az óvoda lapostető felépítményében 6 db távnyitós 
ablakot cserélni kell kisebb méretű ablakra, mert balesetveszélyesek. Ennek költsége kb. nettó 
1.400 eFt.
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Elmondta, hogy az orvosi rendelő laposteteje régóta ázik. Kérték a MIND-ÉP Kft-t, hogy 
készítsen költségvetést a tető javítására. Az ajánlat szerint a vázszerkezetre szerelt cserépmintás 
borítás hőszigetelés nélkül nettó 4 mFt, hőszigetelten nettó 6 mFt, lapostető felújítása 
hőszigeteléssel hegesztett lemezburkolattal nettó 5.800 eFt. Mindkét feladat megoldása nagyon 
fontos lenne.
Május 17-én megbeszélést tartottak a Zöldváros-Fedett piaccal kapcsolatban. Az egykor a 
Hősök terén működött üzletek tulajdonosait meghívták. Megbeszélték, hogy ki szeretne 
visszaköltözni és ki nem az új helyre, melyik üzletet szeretné, lehetőség volt üzletet választani. 
Vita nélkül sikerült mindenkinek megtalálni az új épületben a helyét. Jelenleg 3 kiadásra váró 
üzlethelyiség van. Tájékoztatta a megjelenteket a létesítmény októberi átadásáról. Kérte az 
üzlettulajdonosok türelmét, hogy egyfajta próbaüzemként fogják fel a telet és 2024. 
márciusában történjen a beköltözés. Valamennyi bérlő ezzel egyhangúlag egyetértett.

Rabb Gvőzőné képviselő jelezte, hogy Bimbóné Bizderi Mónika észrevételezte, hogy utólag 
értesült arról, hogy volt ilyen megbeszélés. Elmondta, hogy igényt tartana ő is üzlethelyiségre.

Dr. Kaidon Béla jegyző a félreértések elkerülése végett hangsúlyozta, hogy erre a 
megbeszélésre csak a tulajdonosokat hívták meg. A testületnek a tulajdonosokkal van 
szerződése és ígérete. Elmondta, hogy 3 olyan bérlemény van, amit a testület meghirdethet piaci 
alapon és a jelentkezések alapján eldönti, hogy kinek biztosítja a bérleményt. Elmondta, hogy 
Bimbóné Bizderi Mónika már nem kaphatja ilyen kedvezményesen a bérleményt, mert nem 
vele volt a testületnek szerződése, hanem a tulajdonossal.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, nem hinné, hogy ebből probléma lesz, hiszen 
van kiadó üzlet.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy eddig minden egyeztetésen, megbeszélésen jelen 
volt Bimbó Balázs és felesége.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, az ígéret az volt, ha marad üzlethelyiség, akkor kaphat más 
is.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy eddig minden megbeszélésen jelen voltak. Azt 
kérték, hogy kapjanak ezzel kapcsolatban tájékoztatást.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a hivatali kollégáktól azt kérte, hogy az 
érintetteket hívják meg a megbeszélésre. Korábban azért hívták meg, mert ott működött, 
szükség volt az ő együttműködésükre. Amikor a jövőről beszélnek, érthető módon azokat hívják 
meg, akikkel az önkormányzat szerződéses viszonyban van, akiknek kiadták a 
közterülethasználatot. Ebben az esetben Deák Gabriella úgy nyilatkozott, hogy ő szeremé 
igénybe venni az üzletet.

Havasi László sásdi lakos elmondta, hogy évekkel ezelőtt már többször megkereste az 
önkormányzatot az ügyben, amikor a gázvezeték kiépítésre került, akkor a háza előtti kishídnál 
egy gyűrűt összetörtek. Merk Zsolték megnézték, azt mondták, hogy majd sorra kerül a 
helyreállítás. Meg kellene emelni a hídelemet és alatta a törmeléket kellene kitakarítani, és egy 
kisebb hídgyűrűt kellene behelyezni.

Dr. Jusztinger János polgármester kérte Merk Zsolt ügyvezetőt, hogy a fenti problémát 
orvosolják.
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Elmondta, hogy május 22-én a Sásdi Szociális Társulás Tanácsa ülésezett, ahol elfogadták a 
2022. évi zárszámadást. Elmondta, hogy a költségvetés tervezésekor is elhangzott, hogy a 
tagönkormányzatoknak nem kell plusz támogatást hozzátenni az intézmény működéséhez. A 
Sásdi Szociális Szolgálat intézményvezetőjének a 2023. évre tervezett költségvetési igényeiről 
is beszéltek. A társulás tagjai úgy döntöttek, hogy a következő társulási ülésen tárgyalnak majd 
az igényekről.
Javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

70/2023. (V.31. ) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

3J Sásdi Városi Sportkör beszámolója
Előadó: Deák Attila egyesületi elnök

írásbeli előterjesztés -  a kettős könyvitelt vezető egyéb szervezet egyszerűsített éves 
beszámolójáról és a közhasznúsági mellékletről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Deák Attila egyesületi elnök elmondta, hogy az ificsapat jól teljesít. Az idei évben a legjobb 
hatba kerültek, ez a megye II. A felnőttcsapattal kapcsolatban elmondta, hogy egyre kevesebben 
vannak. 8-10 fő jár rendszeresen edzésre. Kovács Róbert volt a felnőttcsapat edzője, de ő 
lemondott. Folyamatosan keresik az utánpótlást, sajnos nehéz. Az írásban kiadott beszámolót 
mindenki kézhez kapta. Érkeznek a TAO támogatások, amiből az útiköltségeket, edzői díjakat 
rendezik. Az asztalitenisz szakosztályra 200 eFt-ot költöttek. Pintér Mihálynak megköszönte, 
hogy az egész asztaliteniszt koordinálja.

Urvald Péter képviselő megkérdezte, hogy a jövőben van-e valamilyen beruházás, amihez 
önerőt kell biztosítani?

Deák Attila egyesületi elnök tudomása szerint az egyik helyiség lapozásáról lenne szó még.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a sportpályán megkezdődik majd a TOP 
Plusz-os pályázat keretén belül a rendezvénytér kialakítása. Bízik abban, hogy majd az új 
építési vállalkozó a ház hátsó részét felújítja, ami korábban elmaradt.

Nagy Lalos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy az önkormányzat a tavalyi évben 
1.200 eFt támogatást nyújtott az egyesület részére.
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Dr. Jusztinkor János polgármester javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását. 

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

71/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete
az írásban kiadott, jegyzőkönyv mellékleteként csatolt a Sásdi Városi
Sportkör 2022. évi beszámolóját elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte a Sportkör munkáját. 

Deák Attila elnök távozott a testületi ülésről.

4./ Sásd Városgazdálkodási Nonprofít Kft. 2023. évi üzleti terve és 2022. évi 
mérlegbeszámolói a 
Előadó: Merk Zsolt ügyvezető

írásbeli előterjesztés -  a Kft. 2022. évi egyszerűsített beszámolójáról és a 2023. évi üzleti 
tervről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Merk Zsolt ügyvezető elmondta, hogy a kiadott üzleti terv nagyvonalakban tükrözi az idei 
kiadásokat, tervezett bevételeket. Javasolta a beszámoló elfogadását azzal, hogy vizsgálatot 
kémek majd.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy az adózott eredmény a tavalyi évben 
3.396 eFt-tal indult a 2021. év zárása, ez 2022. évben mínusz 3.612 eFt.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott, jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolt mérlegbeszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének

72/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásd Városgazdálkodási Nonprofit 
Kft. 2022. évi egyszerűsített éves beszámolóját elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Merk Zsolt ügyvezető

Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az üzleti terv elfogadását. 

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

73/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásd Városgazdálkodási Nonprofit 
Kft. 2023. évi üzleti tervét elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Merk Zsolt ügyvezető

Dr. Jusztinger János polgármester

5./ Az önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének felülvizsgálata 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

írásbeli előterjesztés -  a rendelettervezetről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy az eredeti költségvetés 
elfogadásához képest jelentős plusz állami támogatást kaptak a garantált bérminimum 
emelkedésének ellensúlyozására, ami kb. 40 mFt-os támogatást jelent. A rezsikiadások 
változását is nyomon követik. Összességében a költségvetésük kb. 150 mFt-os 
főösszegemelkedést eredményezett. Tervezték a hivatal fenntartásában résztvevő 
önkormányzatok hozzájárulását, ami 6.250 eFt. Az Orgona utcai telkek értékesítéséből 
terveztek 10 mFt-os bevételt. Ezeket törölték. A Dacia Dokker gépjárművet értékesítették 3 
mFt összegben. Testületi döntéseknek köszönhetően plusz kiadásként jelentkezett az orvosok 
támogatása 1.300 eFt összegben. Ezen felül az összes intézményt átvizsgálva kialakult az a 
helyzet, hogy a tartalékszint a korábbi 8mFt-ról 27.800 eFt-ra emelkedett. Az étkeztetési 
normatívának 20 mFt-os keretet biztosítottak. Ez befolyásolni fogja az idei működésüket. 
Átvezették az ÁMK költségvetésébe azokat a kiadásokat, amelyek a gyerekétkeztetésnél 
figyelembevehetők. Ez kb. 10 mFt-os átcsoportosítást jelentett a költségvetésben.
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A tartalékszint megemelkedése közel 20 mFt-os. Ha ezek a bevételek és kiadások így 
maradnak, a rezsikben történő változásokat sikerül követni. így biztosan végig vihető 
költségvetésről beszélhetnek az idei évben.

Dr. Jusztinger János polgármester örül annak, hogy úgy sikerült növelni a tartalékokat, hogy 
minden korábbinál többet fordítottak önerőből fejlesztésre is olyan időkben, amikor az 
önkormányzatok a működtetéssel küzdenek. Vigyázni kell a tartalékokra, mert a legnagyobb 
probléma most a kiszámíthatatlanság. Kérte, hogy az általános tartalékkeret terhére bruttó 10 
mFt-ot különítsenek el az óvoda ablakainak cseréjére, illetve az orvosi rendelő lapostető 
felújítására. Javasolta a testületnek ennek elfogadását.
Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

74/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a polgármester javaslatára úgy döntött, hogy a tartalékkeret terhére bruttó 
10 mFt-ot elkülönít az óvodai tetőablakok cseréjére és a Szent I. u. 14. 
szám alatti lapostetős önkormányzati ingatlan tetőfelújítására.
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármesterét, hogy ezen munkák 
elvégzéséhez szükséges intézkedéseket az önkormányzat Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft-je bevonásával tegye meg.

Határidő: augusztus 31.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester tájékoztatta a testületet, hogy Sásd Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzata részéről kérelem érkezett. A számla a Sásdi Romákért Egyesület 
tulajdonában lévő kisbusz nagyszervízéről szól, ennek összege 202 eFt. Az önkormányzat az 
egyesület kisbuszára több esetben számíthatott. Javasolta a testületnek a kérelem támogatását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

75/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Sásd Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzata kérelmét jóváhagyja. Működési támogatás 
címén 202.000,-Ft egyszeri vissza nem térítendő támogatást nyújt.

Határidő: július 15.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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Dr. Jusztináét' János polgármester javasolta a testületnek a rendelettervezet elfogadását. 

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

11/2023. (VL6.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (III.9.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a kiadott határozati javaslat 
elfogadását, amelyben az önkormányzat pályázatot nyújtana be rendkívüli támogatásra az 
Államkincstár felé.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

76/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
önkormányzat 2023. évi költségvetésére, a kialakult likviditási 
helyzetre és a fizetési kötelezettségekre tekintettel 2023. évben 
pályázatot nyújt be a Magyarország 2022. évi XXV. törvény
3. melléket 2.1.5. pontja alapján az önkormányzatok 
rendkívüli támogatására.

Határidő: pályázat benyújtására 2023. június 30.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

6./ Beszámoló az önkormányzat 2022, évi gyermekvédelmi tevékenységéről és a Sásdi 
Család- és Gyermekjóléti Központ működéséről 
Előadó: Hajós Angéla intézményvezető 

Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladat ellátásáról szóló átfogó 
értékelésről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.
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Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy a gyermekvédelmi ellátásban a májusi 
veszélyhelyzet megszűnést követően 2 hónapot adott a törvény arra, hogy az előtte lévő 1,5 
éves időszakban felülvizsgált rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre, illetve hátrányos 
helyzetű igazolásokra vonatkozó felülvizsgálati kötelezettségeknek a családok eleget tegyenek. 
Augusztus 31-el valamennyi ellátást felülvizsgálták és az előző 1,5-2 évben bekövetkezett 
változások gyakorlatilag mind a hivatalra, mint a családokra egyszerre csapódtak le. Szinte 
megfeleződött az ellátásokra jogosult gyermekek száma. Intézményvezető asszonnyal együtt 
kérték a beszámoló elfogadását.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság tárgyalta a 
napirendi pontot, a testületnek elfogadásra javasolja.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte intézményvezető asszonynak a kinevezése 
óta eltelt időben végzett példás munkáját.

Hajós Angéla intézményvezető megköszönte az elismerő szavakat. Elmondta, hogy nagyon 
jók a munkatársai. Mindent megtesznek azért, hogy az intézmény a legjobban működjön.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

77/2023. (V.31.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt az önkormányzat 2022. évi 
gyermekvédelmi tevékenységéről szóló átfogó értékelést és a Sásdi 
Család- és Gyermekjóléti Központ működéséről szóló beszámolót 
elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

7./ Védőnői Szolgálatok kérelme
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -a  védőnői kérelemről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy július 1. napjától átszervezik a védőnői 
szolgálatot, az Országos Kórházi Főigazgatóság alá fognak tartozni. A sásdi védőnők kérik, 
hogy a magántulajdonukban lévő eszközöket az önkormányzat méltányos áron vásárolja meg. 
Elmondta, hogy 1,5 mFt az eszközök értéke, de 1,2 mFt vételárért értékesítenék. Személy 
szerint nem javasolja az eszközök megvásárlását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.



14

Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

78/2023. (V.31.1 KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Götzemé Scheid 
Edit és Hercogh Mariann védőnők kérelmére úgy dönt, hogy az 
önkormányzatnak nincs anyagi lehetősége megvásárolni a védőnői 
szolgáltatáshoz szükséges eszközöket.

Határidő: közlésre azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Mindenkinek megköszönte a megjelenést, a képviselő-testület zárt ülés keretében folytatta 
tovább a tanácskozást.

Dr. Jusztinger János 
polgármester

Kmft.
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